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Latem laat voorlopig de lichten uit: “We werken eerst  
aan verlichtingsplan op maat”  

Het centrum van Sint-Martens-Latem. © Anthony Statius  

De gemeente Sint-Martens-Latem werkt aan een verlichtingsplan op maat van elke straat. Met interactieve  

ledlampen zal men de brandschema’s kunnen afstemmen op lokale noden. Maar in afwachting van dit plan  
blijven de lichten ‘s nachts gedoofd, iets wat oppositiepartij LEF betreurt. “Het is technisch niet mogelijk”, zegt  
burgemeester Pieter Vanderheyden.  
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Zoals in de meeste Vlaamse steden en gemeenten werd tijdens de energiecrisis in 2022 de openbare  
straatverlichting in Sint-Martens-Latem gedoofd. Van zondag tot en met donderdag tussen middernacht en 5  

uur branden de lichten niet, behalve op de gewestwegen.  

Via een toegevoegd agendapunt op de gemeenteraad van maandag 27 januari vroeg Nicolas Bosschem van  

oppositiepartij LEF om de straatverlichting opnieuw te laten branden vanaf zaterdag 1 februari. “Door over te  

schakelen op ledverlichting wordt er veel minder energie verbruikt, dus vanuit financieel oogpunt is er geen  



reden meer om de verlichting niet te laten branden. Er moet ook een afweging gemaakt worden tussen het  

financiële kostenplaatje en het algemeen veiligheidsgevoel van onze inwoners.” 

 
Nicolas Bosschem. © rv  

Het voorstel van LEF werd door de meerderheidspartijen Welzijn en N-VA afgekeurd. In een mededeling lieten  

de meerderheidspartijen Welzijn en N-VA net voor de gemeenteraad weten dat de verlichting binnenkort  

opnieuw zal branden. “We zijn één van de eerste Vlaamse gemeenten met een Masterplan Openbare  

Verlichting”, zegt burgemeester Pieter Vanderheyden (Welzijn). “Meer dan 97% van de lichtpunten in onze  

gemeente zijn uitgerust met ledverlichting en hiermee hebben we zelfs een Vlaamse primeur beet. In totaal  

werden 1.852 lichtarmaturen vervangen. Hierdoor kan de gemeente, samen met Fluvius, een pilootproject  

opstarten om de verlichting te dimmen of te doven. Van deze 1.852 nieuwe armaturen zijn er 1.533 armaturen  

en deze maken het mogelijk om via brandschema’s de verlichting beter af te stemmen op de lokale noden.”  

“We zullen de komende weken samen met Fluvius een update maken van het bestaande Masterplan Openbare  

Verlichting. Hierbij wordt een onderscheid gemaakt tussen verschillende deelruimtes, zoals lokale of  

bovenlokale verbindingswegen, woonstraten, drukke kruispunten, parkings, schoolomgevingen en  

natuurgebieden. Voor elke deelruimte worden specifieke normen opgesteld die rekening houden met  

zichtbaarheid en veiligheid en op basis hiervan kunnen brandschema’s worden opgesteld. Waar er interactieve  

ledarmaturen zijn kunnen wij dan bijvoorbeeld bepalen of de verlichting ’s nachts blijft branden, of trapsgewijs  

wordt gedimd en opnieuw wordt opgebouwd. Zo kan een drukke verbindingsweg anders worden verlicht dan  

een rustige woonstraat of een natuurgebied, met telkens aangepaste verlichting op maat.”  

Maanden  

“Wanneer dit plan in werking zal treden? Het nieuwe Masterplan zal in de komende maanden ter goedkeuring  
worden voorgelegd aan de gemeenteraad. Zodra dit is goedgekeurd en technisch geïmplementeerd, kunnen de  
aangepaste brandschema’s van kracht gaa  

n. We hebben aan Fluvius gevraagd om nu al de straatverlichting aan te steken, maar dat is technisch niet  
mogelijk. Het heeft ook geen zin om de lichten nu aan te steken en dan binnen enkele weken alles terug aan te  
passen. De verlichting zal terug branden, ten vroegste in maart of april”, aldus de burgemeester.  

“Latem en Deurle blijven dus nog maanden in het donker zitten”, zegt Nicolas Bosschem. “De meerderheid kiest  
voor een aanpak op lange termijn, maar ondertussen groeit de onveiligheid voor een steeds ouder wordende  
bevolking in een gemeente waar de inbraken elke week weer toenemen. 
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Latem steekt ’s nachts het licht weer aan, maar één  
woord leidt tot discussie: “Dit is niet goed voor het  
veiligheidsgevoel”  

 
De straatverlichting in Latem brandt nu enkel tot middernacht. Nicolas Bosschem vindt dat de  
beslissing snel moet worden aangepast. — © sln  

Sint-Martens-Latem -  

Na meer dan twee jaar wordt de straatverlichting in Sint-Martens-Latem ’s nachts opnieuw aangestoken. Alleen  

wekt één woordje in het communiqué van de gemeente heel wat discussie. Volgens de oppositie wordt er met  
de veiligheid van de inwoners gespeeld.  

Sander Luyten  

Vandaag om 10:18  

Het was oktober 2022 toen het gemeentebestuur van Sint-Martens-Latem besliste om van zondag- tot en met  
donderdagnacht de straatverlichting uit te zetten, telkens van middernacht tot 5 uur ’s ochtends. Ook de  
monumenten en het patrimonium werden in het donker gezet. Door de oorlog in Oekraïne liepen de  
energiekosten hoog op en er moest worden bespaard.  

De drie politieke partijen van Latem – Welzijn, N-VA en LEF – namen in hun verkiezingsprogramma op dat de  

straatverlichting weer aan moest. Maandag om 17 uur kondigde de meerderheid van Welzijn en N-VA aan dat  



er overleg is geweest met Fluvius en dat de lichten van zondag tot donderdag ’s nachts opnieuw gaan branden.  

Binnenkort 
Iedereen tevreden? Helemaal niet. Tijdens de eerste gemeenteraad van de nieuwe bestuursperiode,  

maandagavond in het gemeentehuis, trok oppositiepartij LEF fel van leer. Dat komt door één woordje in het  

communiqué: ‘binnenkort’. Het is namelijk helemaal niet duidelijk wanneer de straatverlichting opnieuw gaat  

branden.  

De kerk van Latem. — © sln  

Burgemeester Pieter Vanderheyden (Welzijn): “Fluvius wil dat we een masterplan opmaken vooraleer de lichten  
weer aan kunnen. Een plan van zes jaar geleden moeten worden geactualiseerd. De eerste stap is het  
benoemen van deelruimtes. Dat zijn zones in de gemeente die dezelfde verlichtingseisen hebben, zoals  
woonstraten, drukke kruispunten, een schoolomgeving en natuurgebieden.”  

Wintermaanden  

Die aanpak zint de oppositie niet. LEF vreest voor de politieke geloofwaardigheid als het “nu nog eens drie  

maanden duurt tegen dat de lichten aan gaan”. Nicolas Bosschem: “We zitten in de donkere wintermaanden.  

Fluvius moet onmiddellijk de opdracht krijgen alle lichten ’s nachts weer aan te steken. Iets anders is niet goed  

voor het veiligheidsgevoel van de inwoners. Ondertussen wordt voortgewerkt aan het verlichtingsplan en  

nadien zijn aanpassingen aan de straatverlichting nog mogelijk.” (Lees verder onder de foto)  

 
Nicolas Bosschem van oppositiepartij LEF. — © LEF  

Die verplichting aan de netbeheerder heeft volgens Vanderheyden geen zin omdat het technisch niet kan: “Ten  
vroegste op 1 maart kan de straatverlichting weer branden. De gemeente wil het geüpdatete masterplan in de  
komende maanden voorleggen aan de gemeenteraad. Zodra het is goedgekeurd en technisch  
geïmplementeerd, kunnen de aangepaste brandschema’s van kracht worden.”  

Lichtvervuiling  

Nieuwbakken schepen Louis Notte (N-VA) trad de burgemeester bij. “We zijn bezig met een plan. Door nu alles  
in één keer weer aan te zetten, staan we terug bij af. Behalve het technische aspect moeten we ook rekening  

houden met de kostprijs en de lichtvervuiling.” De oppositie wees er nog op dat in andere gemeenten de lichten  

op enkele weken weer aan kunnen, maar het mocht niet baten. Het voorstel tot verplichting werd meerderheid  

(12) tegen oppositie (7) weggestemd.  

Wanneer, waar en hoe sterk de straatlampen opnieuw gaan branden in Latem, is dus voorlopig onduidelijk.  

Over het soort lampen bestaat wel zekerheid. Sinds begin dit jaar is 97 procent van de Latemse lichtpunten  

uitgerust met leds. “Een primeur in Vlaanderen”, zegt Vanderheyden. “Van die 1.852 armaturen zijn er 1.533  

interactief. Die kunnen elk afzonderlijk vanop afstand worden gedimd of gedoofd en beter worden afgestemd  

op de lokale noden.” 


